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In het collegeprogramma 2022-2026 (2.10.3) hebben wij opgenomen dat er een onderzoek 

uitgevoerd dient te worden naar de mogelijkheid voor een VMBO school in Huizen. Met deze 

mededeling informeren wij u over dit onderzoek.  

 

Vmbo 

Het vmbo is het voortgezet middelbaar beroepsonderwijs in Nederland. Deze onderwijssoort 

duurt 4 jaar en leidt op voor ofwel een MBO- opleiding ofwel doorstroom naar de havo. 

Binnen het Vmbo bestaan vier verschillende leerwegen: 

1. Vmbo- t  (theoretische leerweg, de oude mavo) 

2. Vmbo- GL (gemengde leerweg, met 1 vak beroepsgericht onderwijs) 

3. Vmbo kader (kaderberoepsgerichte leerweg, half theoretisch/half praktisch) 

4. Vmbo basis (basisberoepsgerichte leerweg) 

 

Situatie in Huizen 

In Huizen worden alle leerwegen VMBO aangeboden. Voor Vmbo basis en kader geldt 

echter dat deze alleen worden aangeboden op het Elan College Huizen. Dit is een school 

voor voortgezet speciaal onderwijs, specifiek gericht op leerlingen met ernstige 

gedragsproblematiek. Voor onderwijs op deze school is een toelaatbaarheidsverklaring 

(indicatie) verplicht.  

 

SG Huizermaat en Erfgooiers College bieden beiden Vmbo-t aan. Dit betekent dat er op dit 

moment nog een hiaat zit in het onderwijsaanbod op algemeen toegankelijk vmbo GL/kader/ 

basis. In het schooljaar 2022-2023 volgden 331 leerlingen uit Huizen onderwijs op deze 

niveaus. Hiervoor zijn zij aangewezen op College de Brink in Laren (214 leerlingen), Yuverta 

in Naarden (94 leerlingen), Groot Goylant in Hilversum (18 leerlingen) en Hilfertsheem 

College in Hilversum (5 leerlingen).1  

 

  

 
1 DUO Open onderwijsdata, leerlingen per vestiging naar postcode en leerjaar, 1 oktober 2022 
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Onderwijshuisvesting 

Bij vmbo basis en kader maken beroepsgerichte vakken onderdeel uit van het curriculum. Dit 

betekent dat de schoolgebouwen, naast de reguliere leslokalen, voorzien zijn van praktijk-

lokalen. Wat voor lokalen dit zijn hangt af van de profielen die een school aanbiedt. Denk 

hierbij aan Bouwen/wonen/interieur, Zorg en Welzijn, Horeca en bakkerij, Groen of 

Produceren, Installeren en Energie. Over het algemeen geldt dat deze praktijklokalen, deels 

door hun omvang maar met name door de benodigde installaties zoals keukens, werkbanken 

etc, een stuk duurder zijn in aanleg en onderhoud dan reguliere leslokalen. Deze scholen zijn 

dus relatief duur om te bouwen en te onderhouden. Het delen van faciliteiten met andere 

scholen en bedrijfsleven kan een oplossing zijn om een nieuw gebouw binnen bereik te 

krijgen .Gezien de beschikbaarheid van vmbo basis en kader in de regio, kan van het 

toevoegen van een nieuwe, extra, school geen sprake zijn. De regionale doelgroep is 

hiervoor niet groot genoeg.  

 

College de Brink 

In 2022 zijn wij als gemeente benaderd door de Gooische Scholen Federatie (GSF), het 

schoolbestuur achter College de Brink. College de Brink zit momenteel in een gebouw wat 

geschikt is voor 1000 leerlingen, terwijl er (ook op de lange termijn is de verwachting) rond 

de 600 leerlingen zullen zijn. Zowel de locatie (er zijn maar weinig leerlingen uit Laren) als de 

onderhoudskosten van het gebouw hebben GSF doen besluiten de mogelijkheden te 

onderzoeken voor verhuizing/nieuwbouw van de school. Aangezien een groot deel van de 

leerlingen (ongeveer 37%) uit Huizen komt hebben zij de gemeente gevraagd om in 

gezamenlijkheid te onderzoeken of het mogelijk zou zijn College de Brink te verhuizen van 

Laren naar Huizen.  

 

Op basis van 600 leerlingen is een ruimtebehoefteberekening gemaakt. Hieruit blijkt dat een 

perceel van minimaal 5700 m2 nodig is om de school te kunnen huisvesten (een school van 

7.600 m2, maar gerekend over maximaal 3 verdiepingen wordt de footprint kleiner). Hierbij is 

naast een schoolgebouw uitgegaan van 2 gymzalen, een schoolplein en parkeerruimte voor 

leerlingen (fietsen/scooters) en personeel (auto’s).  

 

Gemeente Laren 

Voor gemeente Laren is er geen noodzaak om College de Brink te verhuizen, maar ze 

begrijpen wel de wens van de school. Bestuurlijk is er overleg met Laren geweest waaruit is 

gebleken dat ze mee willen denken over een eventuele verhuizing. Op dit moment is er geen 

zicht op een financiële bijdrage van de gemeente Laren.  

 

Overige schoolbesturen 

In het schoolbestuurlijk overleg over het Integraal Huisvestingsplan heeft GSF melding 

gemaakt van het onderzoek en de wens om verhuizing naar Huizen te onderzoeken. De 

andere schoolbesturen in Huizen zijn unaniem voorstander van een eventuele verhuizing. Zij 

zien ook kansen in de faciliteiten die een College de Brink in Huizen zou kunnen bieden voor 

hun onderwijs en leerlingen.  
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Financiën 

Voor een school van deze omvang is anno 2023 de verwachting dat een bouwbudget van 

ongeveer € 36 mln nodig zal zijn. Binnen de gemeente Huizen zijn deze middelen niet 

beschikbaar. Het is wel zo dat gemeenten in het gemeentefonds structurele middelen krijgen 

toebedeeld voor het aantal leerlingen voortgezet onderwijs dat onderwijs binnen de 

gemeente volgt. Bij een toename van 600 leerlingen door verhuizing van College de Brink, 

zouden de gemeentefondsinkomsten dus ook structureel toenemen. Een eerste voorzichtige 

berekening geeft aan dat in het meest optimistische scenario maximaal een kwart van het 

benodigde investeringsvolume op deze manier gedekt zou kunnen worden.  

 

Vervolg 

Met GSF is afgesproken dat het initiatief voor nader onderzoek bij hen ligt en dat de 

gemeente meedenkt en participeert hierin. Belangrijkste aandachtspunt is ten eerste het 

kunnen genereren van voldoende middelen. GSF gaat onderzoeken welke mogelijkheden er 

zijn in samenwerking met andere partijen voor multifunctioneel gebruik van een nieuw 

gebouw en voor het genereren van additionele middelen.  

 

Op dit moment zien we geen mogelijkheden voor het vestigen van een vmbo school. Tenzij 

zich nieuwe feiten voordoen, is het niet opportuun om dit onderzoek vanuit de gemeente 

verder voort te zetten.  


